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Protokół - projekt 

z LIII sesji Rady Gminy Pawłowice  

z dnia 19 grudnia 2023 r.  

LIII sesja Rady Gminy Pawłowice odbyła się w formie stacjonarnej w sali narad Urzędu 

Gminy Pawłowice, obrady rozpoczęto o godz. 15.00. Prowadziła je Przewodnicząca Rady 

Gminy Pawłowice Bogusława Pietrek. 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Ad. 1 

Otwieram 53 sesję Rady Gminy Pawłowice. Informuję, że sesja jest transmitowana online 

oraz nagrywana. Zwracam uwagę, aby podczas sesji nie ujawniać danych osobowych. 

Administratorem danych osobowych utrwalanych na nagraniach jest Wójt Gminy 

Pawłowice. Dane osobowe przetwarzane są w celu transmisji i utrwalane za pomocą 

urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk sesji na podstawie artykułu 20 ust. 1b ustawy  

o samorządzie gminnym i art. 18 ust. 3 ustawy o dostępie do informacji publicznej. Więcej 

informacji na temat zasad przetwarzania danych osobowych można znaleźć na stronie BIP 

gminy Pawłowice. Witam wszystkich radnych, którzy uczestniczą w sesji. Witam Wójta, 

Zastępcę Wójta, kierowników referatów i jednostek organizacyjnych. Witam sołtysów, 

radnych powiatowych, Komendanta Policji w Pawłowicach. Witam mieszkańców, którzy 

obserwują obrady poprzez transmisję. Proszę radnych o potwierdzenie obecności  

na tabletach. Stwierdzam, że w obradach uczestniczy 15 radnych.  

 

Lista obecności stanowi zał. nr 1 do protokołu. 

Ad. 2 

Przedstawię teraz porządek obrad dzisiejszej sesji.  

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu z LII sesji z dnia 28 listopada 2023 r. 

4. Przedstawienie wykazu pism, jakie wpłynęły do Rady Gminy w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Informacja o działalności Urzędu Gminy i jednostek organizacyjnych w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Informacja o pracach komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Pawłowice na lata 2023-2028. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLIII/425/2022 Rady Gminy Pawłowice 

w sprawie uchwalenia budżetu gminy Pawłowice na rok 2023. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Pawłowice na lata 2024 – 2028. 

1) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Wójta 

Gminy Pawłowice projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Pawłowice. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Pawłowice na 2024 r. 

1) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Wójta 

Gminy Pawłowice projekcie uchwały budżetowej na 2024 rok, 

2) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o możliwości sfinansowania 

deficytu przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej Gminy Pawłowice na 

2024 rok. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej dla Gminnego 

Ośrodka Sportu w Pawłowicach na 2024 r. 
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12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pszczyńskiemu 

z przeznaczeniem na pokrycie kosztów funkcjonowania punktu kurierskiego Wydziału 

Komunikacji i Transportu Starostwa Powiatowego w Pszczynie w roku 2024. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków za udzielony posiłek  

albo świadczenie rzeczowe w postaci produktów żywnościowych dla osób i rodzin 

objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-

2028. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego  

do przyznania świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób i rodzin 

objętych wieloletnim rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata  

2024-2028. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Pawłowice na rok 

2024 z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami w rozumieniu przepisów 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie”. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie odstąpienia od sporządzenia zmiany studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Pawłowice. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków sprzedaży 

nieruchomości gruntowych, stanowiących własność Gminy Pawłowice, na rzecz ich 

użytkowników wieczystych, w ramach realizacji roszczenia. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie części nieruchomości 

położonej na terenie sołectwa Osiedle Pawłowice. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości położonych 

w Pielgrzymowicach i Jarząbkowicach. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym 

kolejnych umów najmu i dzierżawy zawartych na czas oznaczony do 3 lat. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Pawłowice  

na 2024 rok. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego 

Rady Gminy Pawłowice na 2024 rok 

23. Podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Komisji Działalności Społecznej Rady Gminy 

Pawłowice na 2024 rok. 

24. Podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  

na 2024 rok. 

25. Informacje Wójta i Przewodniczącego Rady. 

26. Wolne głosy i wnioski. 

27. Zakończenie obrad.  

Czy ktoś ma uwagi bądź poprawki do przedstawionego porządku obrad? Nie widzę. Wobec 

tego przechodzimy do punktu trzeciego.  

 

Ad. 3 

Zatwierdzenie protokołu z 52 sesji z dnia 28 listopada 2023 roku. Projekt protokołu radni 

mieli udostępniony na tabletach, jest udostępniony w BIP, nie wpłynęły żadne poprawki,  

w związku z czym protokół uważam za przyjęty.  

 

Ad. 4 

Proszę teraz Wiceprzewodniczącego rady Pana Grzegorza Cyrulika o odczytanie pism jakie 

wpłynęły do Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 

 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GMINY GRZEGORZ CYRULIK  

Wykaz pism jakie wpłynęły do Rady Gminy w okresie międzysesyjnym to jest od 28 

listopada 2023 do 19 grudnia 2023. 1) Informacja o odbiorze zadań pod nazwą: budowa 
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kanalizacji sanitarnej ulica Kolonia Studzieńska - Pszczyńska w Pawłowicach etap pierwszy 

i budowa sieci wodociągowej ulica Górka - Pszczyńska w Pawłowicach, 2) odpis skargi 

kasacyjnej na postanowienie Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gliwicach 

dotyczącej uchwały Rady Gminy Pawłowice w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenu strefy produkcyjnej w sołectwie Pawłowice  

w gminie Pawłowice, 3) zawiadomienie o wszczęciu postępowań nadzorczych w sprawie: 

stwierdzenia nieważności w całości uchwały numer LI/512/2023 Rady Gminy Pawłowice  

z dnia 24 października 2023 roku w sprawie ustalenia wysokości stawek za usługi  

na cmentarzu komunalnym w Pawłowicach i stwierdzenie nieważności w części uchwały 

numer LI/513/2023 Rady Gminy Pawłowice z dnia 24 października 2023 roku w sprawie 

ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników i kandydatów  

na strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych, 4) szereg życzeń, kartki 

świąteczne, za co z góry dziękujemy. To były wszystkie pisma jakie wpłynęły do Rady 

Gminy w okresie międzysesyjnym.  

 

Ad. 5 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Dziękuję bardzo. Proszę teraz Pana Wójta o informację z działalności międzysesyjnej. 

 

ZASTĘPCA WÓJTA GMINY PAWŁOWICE JOANNA ŚMIEJA 

Szanowne Rado, Szanowni Mieszkańcy, przedłożę sprawozdanie Wójta oraz jednostek 

organizacyjnych za okres międzysesyjny, czyli od 28 listopada do dnia dzisiejszego, czyli 

19 grudnia. Budżet gminy na dzień 30 listopada bieżącego roku kształtuje się następująco. 

Dochody zostały wykonane w wysokości 128 milionów 260 tysięcy złotych, co stanowi 

94,1% planu. Natomiast wydatki wykonano w wysokości 120 milionów 576 tysięcy złotych, 

co stanowi 76,7% planu. Zadłużenie gminy na dzień 27 listopada wynosi 2 343 800,50 zł  

i to zadłużenie wynika z tytułu zaciągniętych pożyczek w Wojewódzkim Funduszu Ochrony 

Środowiska. W Referacie Podatków i Opłat między innymi w okresie międzysesyjnym 

naniesiono 78 zmian geodezyjnych przekazanych przez Starostwo Powiatowe w Pszczynie, 

wystawiono 110 upomnień z tytułu zaległości podatkowych oraz wysłano do urzędów 

skarbowych 64 tytuły wykonawcze dotyczące zaległości podatkowych. W Referacie 

Gospodarki Przestrzennej, Geodezji i Mienia w okresie międzysesyjnym realizowano wiele 

zadań, spraw związanych z gospodarowaniem majątkiem gminnym, między innymi 

prowadzono kolejne rozmowy z właścicielem nieruchomości w Krzyżowicach przy ulicy 

Ekologicznej w związku z propozycją Rady Sołeckiej nabycia części tego terenu. W referacie 

również prowadzone były sprawy współpracy z KWK Pniówek. W okresie międzysesyjnym 

odbyło się posiedzenie Społecznej Komisji Mieszkaniowej. Pracownia urbanistyczna 

przekazała również projekt miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  

dla terenu obejmującego fragment obszaru pomiędzy ulicą Spacerową i ulicą Wyzwolenia 

w Pawłowicach. W ramach całorocznego utrzymania dróg w okresie międzysesyjnym 

prowadzone były prace związane z zimowym utrzymaniem dróg gminnych i powiatowych. 

Na słupach oświetlenia drogowego zostały zawieszone iluminacje świąteczne. Wykonano 

również w okresie międzysesyjnym budowę oświetlenia ulicznego w Golasowicach przy 

drodze wojewódzkiej 938 ulica Cieszyńska od numeru 8 do numeru 10. W zakresie 

inwestycji drogowych trwa przebudowa ulicy Podlesie w Pielgrzymowicach i ulicy Bocznej 

w Jarząbkowicach. Zakończono na tej budowie pierwszy etap inwestycji na odcinku od ulicy 

skrzyżowania ulicy Podlesie z ulicą Cieszyńską do skrzyżowania z ulicą Grunwaldzką. Gmina 

otrzymała również pierwszą transzę dofinansowania z programu Polski Ład w kwocie 2,5 

mln zł. Zakończono również montaż automatów wydających bilety parkowe na parkingach 

Parkuj i Jedź realizowanych z projektu unijnego Elektromobilność. Prace realizowane  

na drogach innych zarządców dróg na terenie gminy to przebudowa drogi powiatowej ulicy 

Zebrzydowickiej w Pielgrzymowicach. W zakresie inwestycji kubaturowych, zadań 

projektowych, budowa skateparku, pierwszy etap, została wypowiedziana umowa 

wykonawcy - projektantowi. Zostały podjęte kroki prawne wzywające do zwrotu częściowej 

zapłaty. Na ponowne postępowanie, które zostało ogłoszone 15 grudnia wpłynęły 3 oferty 

z rozbieżnymi cenami, kwotami od 38 tysięcy złotych do 103 tysięcy złotych za realizację 

tego projektu. Prace budowlane w trakcie realizacji to budowa Domu Ludowego  

w Krzyżowicach. Zakończono tu budowę sieci gazowej wykonanej na podstawie 

porozumienia zawartego z Polską Spółką Gazową. Kolejne zadanie to przebudowa placu 
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zabaw przy Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Golasowicach i to zadanie zostało zgłoszone 

do zakończenia. Odbiór nastąpi 20 grudnia. Kolejne zadanie to przebudowa sali 

gimnastycznej w Szkole Podstawowej w Warszowicach i na tym zadaniu odebrano również 

pozytywnie już prace związane z modernizacją kotłowni gazowej obsługującej 

pomieszczenia sali gimnastycznej. Aktualnie trwa rozliczanie inwestycji. Zadania 

inwestycyjne realizowane w zakładzie w Wodociągów Pawłowickich: w ramach projektu 

dofinansowanego z Rządowego Funduszu Polski Ład, wykonano następujące prace: 

przebudowa sieci wodociągowej przy ulicy Pszczyńskiej i Żorskiej w Warszowicach zostały 

zakończone, zakończono również prace związane z wymianą 120 hydrantów oraz  

10 czujników ciśnienia na terenie gminy Pawłowice. 29 listopada dokonano odbioru 

końcowego stacji uzdatniania wody w Golasowicach. W ramach zadania dobudowano nowy 

zbiornik do magazynowania wody czystej, a dwa istniejące zostały wyremontowane. 

Wywiercono dodatkową studnię głębinową oraz wymieniono pompy w studniach 

głębinowych. Wymieniono również złoża i drenaże filtracyjne. Odnowiony został także 

budynek stacji na zewnątrz oraz wewnątrz. Całość inwestycji wyniosła 2 767 940 złotych. 

Kolejne zadanie to dokonano odbioru końcowego zadania polegającego na przebudowie 

oczyszczalni mechaniczno-biologicznej Pniówek - Krzyżowice. Łączny koszt inwestycji 

wyniósł 998 tysięcy złotych netto. Zakończono również realizację zadania związanego  

z przebudową sieci wodociągowej przy ulicy Krótkiej w Warszowicach. 8 grudnia został 

przeprowadzony odbiór końcowy inwestycji. Koszt realizacji zadania wyniósł 185 tys. zł. 

Wykonano również przebudowę kanalizacji sanitarnej przy ulicy Górniczej w sołectwie 

Osiedle Pawłowice. Koszt inwestycji wyniósł 99 tys. zł. Pozostałe prace wykonane  

w zakładzie Wodociągów w okresie międzysesyjnym to przygotowanie dokumentacji  

do rejestracji wozu do przewożenia wody pitnej ze zbiornikiem o pojemności 5 tys. litrów, 

który został zakupiony z budżetu zarządzenia kryzysowego Urzędu Gminy. Beczkowóz 

będzie wykorzystywany do dowożenia wody dla mieszkańców na wypadek awarii 

Wodociągów. W okresie międzysesyjnym również zostały przewiezione około 330 ton osadu 

ściekowego z terenu oczyszczalni w Krzyżowicach na teren zamkniętego składowiska 

Kościelniok. W Gminnym Zespole Komunalnym w okresie międzysesyjnym oprócz 

cyklicznych prac w trybie awaryjnym wymieniono kocioł centralnego ogrzewania  

w budynku Ochotniczej Straży Pożarnej w Krzyżowicach z uwagi na jego trwałe 

uszkodzenie. Trwają również prace realizowane przez pracowników Gminnego Zespołu 

Komunalnego w Szkole Podstawowej w Pielgrzymowicach, prace związane z remontem 

pomieszczeń dla sportowców. Brygada remontowa wykonała również pracę w Zespole 

Szkół Ogólnokształcących w Pawłowicach. Rozstrzygnięto postępowanie na zakup gazu  

do budynków administrowanych przez Gminny Zespół Komunalny. Wzrost cen tutaj 

kształtuje się na poziomie 25% w stosunku do poprzedniej umowy dwuletniej. Kolejny 

przetarg, który został rozstrzygnięty, to postępowanie na odbiór odpadów z terenów 

administrowanych przez GZK. Tutaj również jest wzrost cen o około 25% w stosunku  

do poprzedniej umowy rocznej. W trakcie rozstrzygnięć postępowań przetargowych jest 

przetarg na obsługę toi-toi, dostawy paliwa dla potrzeb taboru Gminnego Zespołu 

Komunalnego oraz obsługę toalet bezobsługowych. W zakresie ochrony środowiska  

i rolnictwa w roku bieżącym zostało złożonych 43 wnioski o dotację do wymiany źródeł 

ciepła, z czego rozliczono i wypłacono 40 wniosków na łączną kwotę 200 tysięcy złotych. 

Zostały przeprowadzone również kontrole firm wpisanych do rejestru działalności 

regulowanej zajmujących się odbiorem odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 

znajdujących się na terenie gminy Pawłowice. Pozytywnie również w referacie rozpatrzono 

rozliczenia z otrzymanych dotacji od trzech działających na terenie gminy spółek wodnych. 

W bieżącym roku spółki wodne wykonały dwukrotne koszenie rowów o łącznej długości 60 

kilometrów oraz wykonały konserwację rowów o długości 2016 metrów. Kwota udzielonych 

dotacji dla spółek wynosi 118 tysięcy złotych. W Ośrodku Pomocy Społecznej w okresie 

międzysesyjnym w ramach realizacji projektu pod nazwą Razem Łatwiej ze środków 

Fundacji Jastrzębskiej Spółki Węglowej odbyły się warsztaty ze specjalistami. 

Przeprowadzono również zbiórkę zimowej odzieży na rzecz osób bezdomnych  

i potrzebujących. Ośrodek Pomocy Społecznej uczestniczył w spotkaniu z seniorami, które 

odbyło się 30 listopada bieżącego roku w Domu Ludowym w Sołectwie Pniówek. 

Kontynuowane są również cykliczne spotkania w ramach Programu Opieka Wytchnieniowa, 

czy też Program Korpus Wsparcia Seniorów. Na bieżąco mieszkańcom gminy udzielana jest 

pomoc, zarówno w ramach pomocy społecznej, funduszu alimentacyjnego, świadczeń 
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rodzinnych, dodatku mieszkaniowego, czy świadczeń opieki zdrowotnej finansowanych ze 

środków publicznych. Ośrodek Pomocy Społecznej organizuje również wigilijne spotkania  

z osobami niepełnosprawnymi, czy też z osobami samotnymi. Dzisiaj odbyła się taka wigilia 

dla osób z niepełnosprawnościami. W zakresie spraw obywatelskich od października  

do grudnia realizowane są ze środków finansowych rozwiązywania problemów 

alkoholowych zajęcia pozaszkolne realizowane w Zespole Szkolno-Przedszkolnym  

w Pawłowicach, Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Golasowicach oraz Szkole Podstawowej 

w Warszowicach. Również w Referacie Spraw Obywatelskich ogłoszono konkurs ofert  

na realizację programu polityki zdrowotnej - Program zapobiegania nadwadze i otyłości 

wśród dzieci w wieku przedszkolnym. Wpłynęła jedna oferta, która jest na etapie 

sprawdzania. W Gminnym Zespole Oświaty w okresie międzysesyjnym realizowano wiele 

obowiązkowych zadań, ale między innymi sporządzano sprawozdania budżetowe, 

rozliczano dotacje, oraz przeprowadzono egzaminy na stopień nauczyciela mianowanego. 

W Gminnym Ośrodku Sportu 2 grudnia odbył się Turniej piłkarski w ramach Pucharu 

Sołectw. W sumie w bieżącym roku odbyło się 8 turniejów, a zwycięzcą Pucharu Sołectw 

została drużyna sołectwa Warszowice. 1 grudnia udostępniono lodowisko, 2 grudnia 

natomiast ruszyły już zajęcia nauki jazdy na łyżwach, które cieszą się dużym 

zainteresowaniem mieszkańców. Zakończono również montaż pierwszych elementów 

skateparku na terenie za lodowiskiem. Skatepark udostępniony zostanie na wiosnę 

przyszłego roku. Gminna Biblioteka Publiczna: w czytelni odbyło się spotkanie członków 

Klubu Miłośników Historii. Filia Osiedle zorganizowała spotkanie z przedstawicielką Fundacji 

Szerpowie Nadziei. W ramach popołudniowych spotkań klubów czytelniczych warsztaty 

odbyły się w filiach warszowickich, pielgrzymowickiej i krzyżowickiej. We wszystkich 

bibliotekach odbyły się lekcje biblioteczne oraz kreatywne warsztaty świąteczne 

skierowane do najmłodszych. W miesiącu listopadzie rozliczono otrzymane dofinansowania 

dotyczące zrealizowanych projektów, to jest: z Narodowego Centrum Kultury biblioteka 

otrzymała 5 tysięcy złotych z przeznaczeniem na inicjatywę kulturalną, z Fundacji 

Jastrzębskiej Spółki Węglowej biblioteka otrzymała 6 tys. zł na wydanie publikacji o historii 

Pawłowic oraz trzecie dofinansowanie było z Polskich Sieci Elektroenergetycznych  

w wysokości 20 tys. zł i te środki zostały przeznaczone na doposażenie filii 

pielgrzymowickiej. W okresie międzysesyjnym Gminy Ośrodek Kultury zorganizował szereg 

warsztatów spotkań dla naszych mieszkańców. Między innymi odbyła się dyskoteka  

dla dojrzałych. W pierwszą niedzielę grudnia zaproszono mieszkańców na kolejny cykl  

z koncertu Wieczór z Klasyką. Podczas Jarmarku Bożonarodzeniowego Gminy Ośrodek 

Kultury zapewnił oprawę artystyczną oraz szereg atrakcji i warsztatów dla dzieci i osób 

dorosłych. Ponadto seniorzy w okresie międzysesyjnym odbywali swoje cotygodniowe 

spotkania, a w Izbie Regionalnej miały miejsce warsztaty regionalne. W Referacie Promocji 

i Integracji Europejskiej 8 grudnia zorganizowano prapremierę filmu dokumentalnego Córy 

Węgla realizowanego w gminie Pawłowice. 17 grudnia zorganizowano Jarmark Świąteczny 

razem z Gminnym Ośrodkiem Kultury, z pracownikami Gminnego Zespołu Komunalnego 

oraz pracownikami Wodociągów Pawłowickich. Udział wzięło 19 wystawców. Wysłano  

w okresie międzysesyjnym 300 kartek świątecznych dla osób, instytucji, organizacji  

i kontrahentów współpracujących z gminą. Rozdysponowano kalendarze gminne  

i przygotowano upominki świąteczne. Przygotowano również do emisji materiał, który 

odbędzie się 20 grudnia w magazynie Echa Regionu oraz na antenie telewizji TVT.  

Na stronie internetowej gminy umieszczono około 35 aktualności. W Referacie 

Organizacyjnym Biura Zamówień Publicznych postępowania rozstrzygnięte w okresie 

międzysesyjnym, to pierwsze dotyczące projektu i zabudowy instalacji fotowoltaicznych  

na dachach budynków gminy Pawłowice, tj. Gminna Biblioteka Publiczna w Pawłowicach, 

Publiczne Przedszkole w Modrzewiowym Ogrodzie, Zespół Szkolno-Przedszkolnym  

w Krzyżowicach, Publiczne Przedszkole w Warszowicach oraz Szkoła Podstawowa  

w Pawłowicach. Tutaj wybrano firmę za kwotę 741 tysięcy złotych. Podpisanie umowy 

będzie miało miejsce 20 grudnia. Drugie zadanie, budowa karparków przy Publicznym 

Przedszkolu numer 1 w Pawłowicach oraz przy Publicznym Przedszkolu  

w Pielgrzymowicach- postępowanie zostało unieważnione z powodu braku informacji  

o dofinansowaniu naszego zadania z programów funduszy europejskich, o które 

aplikowaliśmy. Rozstrzygnięcie konkursu przyznania dotacji z funduszy europejskich 

będzie miało miejsce dopiero pod koniec marca przyszłego roku. Jeżeli pozyskamy środki 

finansowe na to zadanie, ponownie zostanie ogłoszone postępowanie przetargowe  
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na budowę karparków. Kolejne zadanie, które zostało rozstrzygnięte w Biurze Zamówień 

Publicznych to zakup paliwa dla samochodów Urzędu Gminy oraz Ochotniczej Straży 

Pożarnej oraz usługa ochrony budynków gminnych. Postępowania na etapie przygotowania 

to odbiór i zagospodarowanie odpadów z jednostek organizacyjnych gminy. W Referacie 

Informatyki m.in. przygotowano i złożono we współpracy z Biurem ds. Funduszy 

Zewnętrznych wniosek o dofinansowanie w ramach projektu Cyberbezpieczny Samorząd. 

Złożony wniosek jest o dofinansowanie na kwotę 752 tys. zł. Wartość całkowita projektu 

to 864 tys. zł. W referacie również uruchomiono monitory wyświetlające materiały 

promujące gminę w punktach powstałych w ramach projektu Elektromobilność na terenie 

naszej gminy w sołectwach. W Biurze Funduszy Zewnętrznych złożono wniosek o płatność 

końcową na kwotę 743 tys. zł i rozliczenie dofinansowania na zadanie przebudowa Centrum 

Multidyscyplinarnego w Pawłowicach oraz został złożony wniosek modernizacja 

istniejącego oświetlenia na terenie gminy Pawłowice. I tutaj ten wniosek otrzymał 

dofinansowanie w wysokości 190 tysięcy złotych w ramach programu Polski Ład. Ponadto 

w okresie międzysesyjnym 4 grudnia zostały złożone kwiaty pod figurą Św. Barbary  

na terenie Kopalni Węgla Kamiennego Pniówek. 11 grudnia odbyło się spotkanie z sołtysami 

gminy Pawłowice, na którym omawiane są bieżące problemy. Na spotkaniu tym uczestniczy 

również przedstawiciel Powiatowego Zarządu Dróg. 12 grudnia Wójt uczestniczył w walnym 

zgromadzeniu Międzygminnego Związku Komunikacyjnego. 13 grudnia odbyło  

się comiesięczne spotkanie z dyrektorami szkół i przedszkoli. 14 grudnia zorganizowano 

coroczne spotkanie z seniorami emerytami Urzędu Gminy. 15 grudnia przedstawiciel 

Urzędu brał udział w spotkaniu opłatkowym w Domu Opiekuńczo-Leczniczym Hospicjum  

w Krzyżowicach. 19 grudnia odbyła się narada z projektantami Linii Kolejowej Jastrzębie-

Zdrój, Pawłowice, Katowice. W związku ze złożoną rezygnacją Skarbnika Gminy, dnia  

18 grudnia, czyli dnia wczorajszego, został ogłoszony konkurs na to stanowisko. Ponadto 

organizowane były cotygodniowe narady z kierownikami referatów i dyrektorami jednostek 

organizacyjnych. Dziękuję bardzo za uwagę. 

 

Sprawozdania stanowią zał. nr 2 do protokołu. 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Dziękuję bardzo. Proszę teraz Komendanta Komisariatu Policji w Pawłowicach  

o przedstawienie raportu z działalności Komisariatu. 

 

KOMENDANT KOMISARIATU POLICJI W PAWŁOWICACH SEBASTIAN DZIDA 

Dzień dobry Państwu. Przedstawię Państwu analizę stanu bezpieczeństwa na terenie gminy 

Pawłowice za okres od 26 listopada do 18 grudnia 2023 roku. W analizowanym okresie 

doszło do trzech przestępstw w tzw. siedmiu kategoriach. Była to jedna kradzież pojazdu 

w Pawłowicach przy ulicy Polnej i to było 17 grudnia. 12 grudnia doszło do porysowania 

powłoki lakierniczej samochodu, wartość strat około 2 tys. zł i w nocy z 26 na 27 listopada 

w Krzyżowicach miała miejsce kradzież elektronarzędzi z pojazdu, który był pozostawiony 

pootwierany. Tam wartość strat wyniosła około 4 tys. zł. Jeżeli chodzi o wydarzenia w tych 

kategoriach traktowane jako wykroczenia, mieliśmy 10 takich zdarzeń, a mianowicie  

3 kradzieże paliwa, 4 kradzieże sklepowe, 2 uszkodzenia mienia i 1 kradzież mienia jako 

kradzież inną. Jeżeli chodzi o zdarzenia drogowe, mieliśmy 13 zdarzeń drogowych, z czego 

12 kolizji i 1 wypadek drogowy. Do wypadku doszło 27 listopada w Jarząbkowicach na ulicy 

Cieszyńskiej, tam mamy potrącenie rowerzysty, jedna osoba była poszkodowana. 

Policjanci w analizowanym okresie przeprowadzili 98 interwencji, nałożyli 9 mandatów, 

przepraszam, 23 pouczenia oraz skierowali 6 wniosków o ukaranie do sądu.  

W analizowanym okresie dokonano też zatrzymania 11 osób, z czego 7 były to osoby 

poszukiwane listami gończymi oraz nakazami doprowadzeń do prokuratur, czy do innych 

jednostek penitencjarnych. Dwie osoby zostały zatrzymane za przestępstwa kryminalne 

oraz zatrzymano dwóch nietrzeźwych kierujących. To wszystko, jeżeli chodzi o analizę 

stanu bezpieczeństwa. Ja chciałem w imieniu swoim i Komendanta Powiatowego Policji  

w Pszczynie podziękować Państwu za współpracę w tym kończącym się już 2023 roku. 

Jednocześnie chciałem Państwu złożyć serdeczne życzenia w związku ze Świętami 

Bożonarodzeniowymi, żeby były dla nas wszystkich spokojne, radosne, żebyśmy mieli czas 

na to, żeby posiedzieć z rodziną. Oczywiście życzę Państwu wielu sukcesów  

w nadchodzącym nowym 2024 roku, no i wszelkiej pomyślności dla Państwa. Dziękuję. 
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Ad. 6 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Dziękuję bardzo. Przystępujemy do punktu szóstego. Proszę przewodniczących Komisji o 

informację z działalności międzysesyjnej. Jako pierwszą proszę Panią Karolinę Szymaniec-

Micką, przewodniczącą Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego. 

PRZEWODNICZĄCA KOMISJI GOSPODARKI I MIENIA KOMUNALNEGO KAROLINA 

SZYMANIEC-MLICKA 

W okresie międzysesyjnym Komisja Gospodarki i Mienia Komunalnego odbyła jedno 

posiedzenie w dniu 12 grudnia. Było to posiedzenie wspólne wraz z Komisją Działalności 

Społecznej. W ramach tego posiedzenia opiniowaliśmy zmiany w uchwale budżetowej 

budżetu gminy 2023 roku, wieloletniej prognozie finansowej. Opiniowaliśmy także projekt 

budżetu na nadchodzący rok 2024 oraz opiniowaliśmy projekt uchwały w sprawie 

wieloletniej prognozy finansowej na lata 2024-2028. Opiniowaliśmy także projekt uchwały 

w sprawie stawki dotacji dla Gminnego Ośrodka Sportu w Pawłowicach w 2024 roku. 

Zaopiniowaliśmy także projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Pszczyńskiemu z przeznaczeniem na pokrycie kosztów funkcjonowania punktu kurierskiego 

Wydziału Komunikacji Starostwa Powiatowego w Pszczynie w 2024 roku. Na komisji 

wspólnej rozmawialiśmy także na temat wniosku złożonego przez Komisję Działalności 

Społecznej dotyczącego podwyższenia ekwiwalentu dla strażaków ochotników  

i kandydatów dla strażaków ochotników w punkcie dotyczącym udziału w akcji. Wniosek 

ten zyskał przychylność 12 z 14 obecnych radnych. Opiniowaliśmy także projekt uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej na terenie sołectwa 

Osiedle Pawłowice, a także projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę 

nieruchomości położonych w Pielgrzymowicach i Jarząbkowicach, a także projekt uchwały 

w sprawie określenia szczegółowych warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych 

stanowiących własność gminy Pawłowice na rzecz ich użytkowników wieczystych w ramach 

realizacji roszczeń. Opiniowaliśmy także projekt uchwały w sprawie odstąpienia  

od sporządzenia studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

gminy Pawłowice, co wynikało ze zmian w ustawach. Zaopiniowaliśmy także projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnych 

umów najmu i dzierżaw zawartych na czas oznaczony do lat trzech, a także opiniowaliśmy 

projekty uchwał w sprawie planów pracy poszczególnych komisji Rady, Rady Gminy. Pan 

Wójt przedstawił także radnym pismo dotyczące Międzygminnego Związku 

Komunikacyjnego i propozycji rozwiązań w tym zakresie. Dziękuję. 

 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Dziękuję. Proszę Pana Zbigniewa Duszę, Przewodniczącego Komisji Działalności 

Społecznej. 

 

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI DZIAŁALNOŚCI SPOŁECZNEJ ZBIGNIEW DUSZA 

Dziękuję. Komisja Działalności Społecznej w okresie międzysesyjnym spotkała się raz,  

12 grudnia. Przed komisją wspólną z Komisją Gospodarki i Mienia Komunalnego 

opiniowaliśmy projekt uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków za udzielony 

posiłek albo świadczenie rzeczowe w postaci produktów żywnościowych dla osób i rodzin 

objętych wieloletnim rządowym programem Posiłek w szkole i w domu na lata 2024-28. 

Następnie w drugim punkcie opiniowaliśmy projekt uchwały w sprawie podwyższenia 

kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania świadczenia pieniężnego na zakup 

posiłku lub żywności dla osób i rodzin objętych wieloletnim rządowym programem Posiłek 

w szkole i w domu na lata 2024-28. W punkcie trzecim opiniowaliśmy projekt uchwały  

w sprawie przyjęcia Programu współpracy gminy Pawłowice na rok 2024 z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami w rozumieniu przepisów ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie. Dziękuję. 

 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Dziękuję. Proszę panią Helenę Materę, Przewodniczącą Komisji rewizyjnej. 
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PRZEWODNICZĄCA KOMISJI REWIZYJNEJ HELENA MATERA 

Dziękuję, Komisja rewizyjna nie odbyła żadnego posiedzenia w okresie międzysesyjnym, 

natomiast plan pracy, który został opracowany na poprzedniej komisji 8 listopada został 

przedstawiony na komisji wspólnej 12 grudnia. Komisja ta pozytywnie przyjęła  

i zaopiniowała i do dnia dzisiejszego nie wpłynęły żadne zmiany. Dziękuję. 

 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Dziękuję. Proszę Pana Tomasza Żuchowskiego Przewodniczącego Komisji skarg, wniosków 

i petycji. 

 

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI SKARG, WNIOSKÓW I PETYCJI TOMASZ ŻUCHOWSKI 

Dziękuję. W okresie międzysesyjnym Komisja nie odbyła żadnego posiedzenia. 

 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Dziękuję bardzo. Wobec tego przystępujemy do rozpatrzenia zasadniczych punktów 

dzisiejszej sesji. Materiały i projekty uchwał były omawiane na posiedzeniu Komisji 

Gospodarki i Mienia Komunalnego oraz Komisji Działalności Społecznej w dniu 12 grudnia 

2023 roku. Projekty uchwał radni mają udostępnione na tabletach, a mieszkańcy mają je 

widoczne w BIP-ie.  

 

Ad. 7 

W punkcie siódmym podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej 

gminy Pawłowice na lata 2023-2028. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany 

przez Komisję Gospodarki i Mienia Komunalnego 9 głosów za, Komisję Działalności 

Społecznej 5 głosów za. Czy ktoś chciałby zabrać głos w sprawie tej uchwały? Nie widzę, 

wobec tego proszę o przegłosowanie uchwały na tabletach.  

Uchwała nr LIII/525/2023 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Pawłowice na lata 2023–2028 została podjęta 15 głosami za. 

Uchwała stanowi zał. nr 3 do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, 

Andrzej Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

 

Ad. 8 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały numer XLIII/425/2022 Rady Gminy Pawłowice 

w sprawie uchwalenia budżetu gminy Pawłowice na rok 2023. Projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Mienia Komunalnego 9 głosów za 

oraz Komisję Działalności Społecznej 5 głosów za. Czy ktoś chciałby zabrać głos w tej 

sprawie? Nie widzę, wobec tego proszę o przegłosowanie uchwały na tabletach.  

Uchwała nr LIII/526/2023 w sprawie zmiany uchwały nr XLIII/425/2022 Rady 

Gminy Pawłowice w sprawie uchwalenia budżetu gminy Pawłowice na rok 2023 

została podjęta 15 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 4 do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, 

Andrzej Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

 

Ad. 9 

Zanim przystąpimy do głosowania w sprawie nowego budżetu proszę o zabranie głosu 

przez Pana Wójta.  

 

WÓJT GMINY PAWŁOWICE FRANCISZEK DZIENDZIEL 

Szanowni Państwo przedstawimy tak skrótowo projekt budżetu na 2024 rok. Radni 

wcześniej opiniowali go na komisjach pozytywnie. Opinie RIO również będą tutaj 

przedstawione przez Panią Skarbnik. Mieszkańcy w szczegółach również mogą na 

Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Pawłowice to odczytać. Szanowni Państwo, 

przygotowany projekt budżetu został radnym w stosownym terminie do 15 listopada 
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przekazany również do Regionalnej Izby Obrachunkowej. I tu ja będę operował milionami, 

kto chce to szczegółowo, do grosza jest podane na slajdach. Budżet po stronie dochodów 

zamyka się kwotą 145 milionów złotych. Przyrównywałem to do roku ubiegłego gdzie było 

119 milionów i tutaj wzrost mamy o 21 procent jeżeli chodzi o dochody. Dochody bieżące 

129 milionów i tu w stosunku do zeszłego roku, gdzie było 108 milionów, wzrost o 20%. 

Dochody majątkowe na 15 milionów, było w ubiegłym roku 11 milionów złotych. Szanowni 

Państwo, żeby się nie łudzić, że to tak duży wzrost dochodów, po wydatkach będzie coś 

podobnego, bo jak słyszeliście o ile poszły w górę koszty prądu, gazu, płace i tak dalej. Ale 

póki co, co na te dochody się składa w gminie: udział w podatku PIT to jest 27 milionów, 

w ubiegłym roku było 19 milionów. Udział w podatku dochodowym osób prawnych, czyli 

tzw. CIT 3 miliony złotych, w ubiegłym roku tam było 2 miliony 800 tys. więc trochę więcej. 

Subwencja ogólna z budżetu państwa to głównie na oświatę 40 milionów 885 tysięcy, było 

33 miliony, więc tu jest wzrost dosyć duży. Dotacje na zadania zlecone i zadania własne 

gminy 7,5 miliona. Pozostałe dochody 50 milionów 912 tysięcy, w tym wpływy z podatku 

od nieruchomości 34,5 miliona, natomiast wpływ opłat za gospodarowanie odpadami  

6,5 miliona. Na kolejnym slajdzie mamy środki z rządowego funduszu Polski Ład Program 

Inwestycji Strategicznych. Tu mamy na przyszły rok przewidziane do wykorzystania  

9 milionów 374 tys. To są głównie środki na Podlesie, na budowę drogi, środki  

na działalność przeciwpożarową. Środki z Funduszu Przeciwdziałania COVID  

w kwocie 3 miliony 625 tysięcy głównie zostały przewidziane na renowację zabytków, 

kościoły na terenie gminy Pawłowice. Środki z rządowego Programu Rozwoju Dróg 

Lokalnych to jest Pieczarkowa w Pawłowicach - pozyskaliśmy kwotę 2,5 miliona złotych. 

Inne dochody własne 26 tysięcy złotych. Przejdziemy teraz na wydatki. Wydatki na przyszły 

rok planowane są w kwocie 155 milionów 314 tysięcy złotych. Do poprzedniego roku jest 

to wzrost o 18 procent, czyli w zeszłym roku było 132 miliony. Wydatki bieżące planujemy 

w kwocie 124 miliony 179 tysięcy. Wydatki majątkowe mieliśmy 25 milionów przewidziane 

w tej chwili 31 milionów 135 tysięcy złotych. Tutaj pozycja transport, łączność zwraca 

uwagę 19 milionów. To są wszystkie drogi, które budujemy, które utrzymujemy, 

komunikacja, czyli busiki, autobusy. Gro wydatków, to jest 52 proc. przeznaczane jest  

na wynagrodzenia. My zatrudniamy prawie 800 pracowników, to już jest jakby potężna 

firma, gro to są szkoły, przedszkola, w naszych jednostkach, w samym urzędzie 61 osób 

pracuje. Natomiast pozostałe, tutaj pozycja tych wydatków na zadania statutowe 25%, 

dotacja na zadania bieżące 15,87% i świadczenia na rzecz osób fizycznych 6,78%. Na 

kolejnym slajdzie mamy planowane wydatki majątkowe. Tutaj przewidujemy 31 mln 135 

tysięcy, w tym na zadania inwestycyjne jednoroczne przewidzieliśmy 25 zadań na przyszły 

rok, na kwotę 8 mln 279 tysięcy. Natomiast zadania inwestycyjne ujęte w wieloletniej  

prognozie finansowej 31 zadań na łączną kwotę 22 mln 855 tys. Dotacje z budżetu gminy 

dla Powiatu Pszczyńskiego, gdzie realizowana jest budowa drogi Zebrzydowickiej, 

przebudowa dróg powiatowych w sołectwie Krzyżowice. Na tą Zebrzydowicką  

521 290 złotych, a w Krzyżowicach na przebudowę, nie tylko w Krzyżowicach, bo tam 

również jest część drogi Boryńskiej w Warszowicach, Śląska w Krzyżowicach, gmina 

Pawłowice dokłada się 387 580 złotych. Dokładamy się też do budżetu Województwa 

Śląskiego na Kolei plus w przyszłym roku jest przewidziana kwota 180 tysięcy złotych. 

Mamy w gminie 6 jednostek plus szkoły, przedszkola. Dla Gminnego Ośrodka Kultury na 

przyszły rok jest przewidziana kwota dotacji 3 miliony 200 tysięcy, natomiast dla Biblioteki 

1 milion 300 tysięcy. Z zakładów budżetowych mamy: Gminy Ośrodek Sportu 

przewidujemy tam dotację na przyszły rok w kwocie 2 miliony 600 tysięcy na zadania 

inwestycyjne 450 tysięcy złotych. Dla Wodociągów Pawłowickich dotacja bieżąca nie jest 

przewidywana, natomiast na inwestycje 2,68 mln zł. Gminny Zespół Komunalny, tam jest 

przewidywana kwota 1 milion 167 tysięcy na zadania przyszłoroczne, w tym 1 milion 317 

tysięcy na wydatki majątkowe, czyli dokończenie przebudowy zakładu komunalnego. 

Ośrodek Pomocy Społecznej, przewidywana kwota na przyszły rok to jest 10 milionów  

28 tysięcy, w tym 6 milionów 228 tysięcy to są wydatki finansowane lub dofinansowane  

z budżetu państwa. Pozostała kwota blisko 4 miliony pochodzi bezpośrednio z budżetu 

gminy. Na Gminny Zespół Oświaty przewidujemy w przyszłym roku kwotę 2 miliony 271 

tysięcy 435 złotych, ale łącznie cała oświata jak już mówiłem szkoły i przedszkola i Gminny 

Zespół Oświaty to jest kwota 68 milionów 673 tysiące. Po stronie subwencji na oświatę jest 

40 milionów. A więc te 28 milionów z budżetu gminy, z podatków naszych, firm, naszych 

mieszkańców do oświaty dokładamy. Dotacje dla niepublicznych przedszkoli, które 
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finansujemy w 70 procentach kosztów na naszych publicznych placówkach przedszkolnych. 

Jedynie w Jarząbkowicach 100 procent, bo tam nie ma publicznego przedszkola. Kwota 

przewidziana tu na przyszły rok to prawie 5 milionów złotych. Dowóz uczniów  

z orzeczeniami do innych placówek to jest kwota 1 milion 120 tysięcy. Wydatki placówek 

oświatowych i tutaj Zespół Szkół Ogólnokształcących w Pawłowicach mamy kwotę 10 

milionów 318 tysięcy,  mają Państwo kwoty na poszczególne szkoły, przedszkola wypisane. 

Także w przedszkolach to mamy około 3 milionów złotych, 500 tysięcy na każdy oddział. 

Jeżeli przedszkole ma 5 oddziałów to około 2,5 miliona, jeżeli ma 7 oddziałów 3,5 miliona 

złotych. Także tu w tych rozdziałach prawie 68 milionów zostało rozdzielone. Jest to więcej 

w stosunku do ubiegłego roku. Publiczne Przedszkole nr 1 w Pawłowicach, tam mamy 

siedem oddziałów, 3 miliony 346 tys., Publiczne Przedszkole w Pielgrzymowicach 2 miliony 

399 tys. czyli prawie 2 miliony 400 tys. Mamy tam 4 oddziały bezpośrednio w przedszkolu 

i 1 oddział w szkole. Publiczne Przedszkole w Warszowicach, 4 oddziały niespełna 2 miliony. 

Na następnym slajdzie mamy już łączną sumę. I tak dochody ogółem jeszcze raz 

powtórzymy 145 milionów 171 tysięcy, wydatki ogółem 155 milionów 314 tysięcy. Ten 

deficyt budżetowy 10 milionów 143 tys. jest pokryty z nadwyżki budżetowej z lat ubiegłych 

w kwocie 9 milionów 243 tys. i wolne środki, które nam pozostały 900 tys. Szanowni 

Państwo, tyle pokrótce. Jakby jakieś były pytania to jesteśmy do dyspozycji, również Pani 

Skarbnik Główny Księgowy. Także ja dziękuję za uwagę. 

 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Dziękujemy bardzo. Przystępujemy wobec tego do podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia 

wieloletniej prognozy finansowej gminy Pawłowice na lata 2024-2028. Proszę teraz Panią 

Skarbnik o przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez 

Wójta Gminy Pawłowice projekcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej 

gminy Pawłowice. 

 

SKARBNIK GMINY BARBARA SZULIŃSKA 

Dziękuję, Szanowni Państwo przedstawię uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

Uchwałę numer 4200/I/178/2023 Pierwszego składu orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Katowicach z dnia 4 grudnia 2023 roku w sprawie opinii o przedłożonym 

przez Wójta Gminy Pawłowice projekcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy 

finansowej. Na podstawie art. 13 pkt 12, art. 19 ust. 2 i art. 20 ust. 1 ustawy z dnia  

7 października 1992 r. o Regionalnych Izbach Obrachunkowych oraz art. 230 ust. 3 ustawy 

z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych Pierwszy Skład Orzekający 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach, przewodniczący Tadeusz Stawowczyk, 

członkowie Bernadeta Dziedziak i Krystyna Zawiślak, uchwala co następuje. Paragraf 

pierwszy: wydaje się pozytywną opinię o przedłożonym przez Wójta Gminy Pawłowice 

projekcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. Paragraf drugi: uchwała 

wchodzi w życie z dniem podjęcia. Uzasadnienie: Wójt Gminy Pawłowice przekazał 

Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Katowicach projekt uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Pawłowice w ustawowym terminie określonym  

w art. 238 ust. 1 w związku z art. 230 ust. 2 i 9 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku  

o finansach publicznych. Pierwszy skład orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Katowicach dokonał analizy przedłożonego projektu uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej. Skład ustalił i zważył co następuje. Projekt wieloletniej prognozy 

finansowej został opracowany w formie projektu uchwały organu stanowiącego jednostki 

samorządu terytorialnego w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. 2. Okres objęty 

wieloletnią prognozą finansową za okres na który sporządzono prognozę kwoty długu są 

zgodne z wymogami określonymi w art. 227 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku  

o finansach publicznych oraz przepisami rozporządzenia ministra finansów z dnia  

10 stycznia 2013 roku w sprawie wieloletniej prognozy finansowej jednostki samorządu 

terytorialnego. 3. W projekcie wieloletniej prognozy finansowej zawarto dane określone 

zgodnie z art. 226 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych. 

Wartości przyjęte w projekcie wieloletniej prognozy finansowej i w projekcie budżetu  

na 2024 rok są ze sobą zgodne w zakresie wyniku budżetu związanych z nim kwot 

przychodów i rozchodów oraz długu jednostki samorządu terytorialnego. 5. Dochody  

i wydatki bieżące na lata objęte prognozą ustalone zostały przy zachowaniu zasady o której 

mowa w art. 242 powołanej na wstępie ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach 
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publicznych. 6. Prognoza kwoty długu została sporządzona z zachowaniem relacji, o której 

mowa w art. 243 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych.  

7. W załączniku do projektu uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej wykazano 

przedsięwzięcia zgodnie z wymogami zawartymi w art. 226 ust. 3 i ust. 4 ustawy z dnia  

27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych. Skład sygnalizuje potrzebę dokonania 

korekty kwoty limitu zobowiązań w przedsięwzięciu pod nazwą remont pokrycia dachu 

kościoła pod wezwaniem świętej Katarzyny Aleksandryjskiej w Pielgrzymowicach o kwotę 

10 tysięcy złotych. 8. W prognozie zawarto upoważnienia dla Wójta Gminy Pawłowice 

sformułowane na podstawie art. 228 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach 

publicznych. 9. Do projektu wieloletniej prognozy finansowej w myśl regulacji zawartej  

w art. 226 ust. 2a ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych dołączono 

objaśnienia przyjętych wartości zawierające informacje o których mowa w art. 226  

ust. 1 tej ustawy. Biorąc pod uwagę powyższe ustalenia, zaopiniowano jak w sentencji 

uchwały. Zgodnie z artykułem 230 ust. 3 zdanie 2 w związku z artykułem 246 ust. 2 ustawy 

z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych niniejsza opinia winna zostać 

opublikowana przez jednostkę samorządu terytorialnego w terminie 7 dni od dnia jej 

otrzymania od Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach na zasadach określonych  

w ustawie z dnia 6 września 2001 roku o dostępie do informacji publicznej. Od niniejszej 

uchwały przysługuje odwołanie do Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Katowicach w terminie 14 dni od dnia jej doręczenia. Podpisane przewodniczący 

Pierwszego Składu Orzekającego Tadeusz Stawowczyk. 

 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Dziękuję bardzo. Projekt naszej uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Gospodarki  

i Mienia Komunalnego 7 głosów za, 2 głosy wstrzymujące, Komisji Działalności Społecznej 

5 głosów za. Zanim jednak przystąpimy do głosowania uchwały proszę radnych  

o głosowanie w sprawie przyjęcia autopoprawki do uchwały w sprawie uchwalenia 

wieloletniej prognozy finansowej gminy Pawłowice na lata 2024-2028.  

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej 

Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

 

Dziękuję bardzo. Wobec tego teraz przystępujemy do głosowania uchwały w sprawie 

uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej gminy Pawłowice na lata 2024-2028. Proszę, 

czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos jeszcze w tej sprawie? Nie widzę wobec tego proszę 

o przegłosowanie uchwały na tabletach.  

 

Uchwała nr LIII/527/2023 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Pawłowice na lata 2024 - 2028 została podjęta 13 głosami za. 

Uchwała stanowi zał. nr 5 do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (13) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Kamil 

Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Andrzej Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka 

 

Ad. 10 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Pawłowice na lata 2024. Proszę 

Panią Skarbnik o przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym 

przez Wójta Gminy Pawłowice projekcie uchwały budżetu gminy Pawłowice na 2024 rok 

oraz opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o możliwości sfinansowania deficytu 

przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej gminy Pawłowice na 2024 rok. 

 

SKARBNIK GMINY BARBARA SZULIŃSKA 

Dziękuję. Uchwała numer 4200/I/177/2023 Pierwszego Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Katowicach z dnia 4 grudnia 2023 roku w sprawie opinii  



12 
 

o przedłożonej przez Wójta Gminy Pawłowice projekcie uchwały budżetowej na 2024 rok. 

Na podstawie art. 13 pkt 3, art. 19 ust. 2 oraz art. 20 ustęp 1 ustawy z dnia 7 października 

1992 roku o Regionalnych Izbach Obrachunkowych w związku z art. 238 ust. 1 pkt 2  

i ust. 2 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych Pierwszy Skład 

Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach Przewodniczący Tadeusz 

Stawowczyk, członkowie Bernadeta Dziedziak i Krystyna Zawiślak uchwala, co następuje: 

paragraf pierwszy: wydaje się pozytywną opinię o przedłożonym przez Wójta Gminy 

Pawłowice projekcie uchwały budżetowej na 2024 rok. Paragraf drugi: uchwała wchodzi  

w życie z dniem podjęcia. Uzasadnienie: Wójt Gminy Pawłowice przedłożył w Regionalnej 

Izbie Obrachunkowej w Katowicach projekt uchwały budżetowej gminy Pawłowice na 2024 

rok wraz z uzasadnieniem i materiałami informacyjnymi. Projekt przedłożono  

w ustawowym terminie określonym w art. 238 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 

roku o finansach publicznych. Pierwszy Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Katowicach dokonał analizy przedłożonego projektu uchwały budżetowej na 2024 rok 

wraz z uzasadnieniem oraz materiałami informacyjnymi. Skład ustalił i zważył co 

następuje: 1. Projekt uchwały budżetowej na 2024 rok został opracowany na podstawie 

przepisów ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych. 2. Podstawowe 

wielkości budżetowe, to jest dochody i wydatki oraz przychody i rozchody zostały 

zaplanowane w odpowiedniej szczegółowości. Skład zaleca jedynie wyodrębnienie  

w załączniku nr 1 do projektu uchwały budżetowej dotacji i środków na realizację zadań 

finansowanych ze środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy o finansach 

publicznych. 3. Przedłożony projekt budżetu jest zrównoważony i określa kwotę 

planowanego deficytu budżetu oraz wskazuje źródło jego sfinansowania. 4. Projekt jest 

kompletny, obejmuje wymagane załączniki i został opracowany zgodnie z wymogami 

wynikającymi z art. 212 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych.  

5. Kwoty zaplanowanych rezerw spełniają wymogi, o których mowa w art. 222 ust. 1 do 3 

ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych oraz art. 26 ust. 4 ustawy z dnia 

26 kwietnia 2007 r. o zarządzaniu kryzysowym. 6. Projekt budżetu został opracowany przy 

uwzględnieniu zasady określonej w art. 242 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach 

publicznych. 7. W projekcie uchwały zamieszczono upoważnienia dla Wójta Gminy 

Pawłowice, które zostały sformułowane na podstawie obowiązujących przepisów prawa.  

8. Do projektu uchwały budżetowej przedłożono stosowne uzasadnienie oraz wymagane 

materiały informacyjne. Biorąc pod uwagę powyższe ustalenia, zaopiniowano,  

jak w sentencji uchwały. Zgodnie z art. 238 ust. 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku  

o finansach publicznych, opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 

budżetowej zarząd jednostki samorządu terytorialnego jest obowiązany przedstawić przed 

uchwaleniem budżetu organowi stanowiącemu jednostki samorządu terytorialnego.  

Od niniejszej uchwały przysługuje odwołanie do Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Katowicach w terminie 14 dni od dnia jej doręczenia. Podpisany przewodniczący 

Pierwszego Składu Orzekającego Tadeusz Stawowczyk. 

 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Dziękuję bardzo. 

 

SKARBNIK GMINY BARBARA SZULIŃSKA 

Jeszcze jedna opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej. Uchwała numer 4200/I/179/2023 

Pierwszego Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach z dnia  

4 grudnia 2023 roku w sprawie opinii o możliwości sfinansowania deficytu przedstawionego 

w projekcie uchwały budżetowej gminy Pawłowice na 2024 rok. Na podstawie art. 246 ust. 

1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych oraz art. 13 pkt 10 art. 19 

ust. 2 i art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 7 października 1992 roku o regionalnych izbach 

obrachunkowych, Pierwszy Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Katowicach: Przewodniczący Tadeusz Stawowczyk, członkowie Bernadeta Dziedziak  

i Krystyna Zawiślak uchwala, co następuje: paragraf pierwszy: wydaje się pozytywną 

opinię o możliwości sfinansowania deficytu przedstawionego w projekcie uchwały 

budżetowej gminy Pawłowice na 2024 rok. Paragraf drugi: Uchwała wchodzi w życie  

z dniem podjęcia. Uzasadnienie: w projekcie uchwały budżetowej gminy Pawłowice  

na 2024 rok przedłożonym w Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Katowicach przez Wójta 

Gminy zaplanowano deficyt budżetowy ustalony na podstawie art. 217 ust. 1 ustawy z dnia 
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27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych jako różnicę między dochodami a wydatkami 

budżetu w wysokości 10 143 625,93 zł. Jako źródło sfinansowania zaplanowanego deficytu 

budżetu zgodnie z art. 217 ust. 2 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach 

publicznych wskazano przychody pochodzące z nadwyżki budżetu jednostki samorządu 

terytorialnego z lat ubiegłych pomniejszonej o środki z art. 217 ust. 2.8 wyżej wymienionej 

ustawy w kwocie 9 243 625,93 zł wolnych środków jako nadwyżki środków pieniężnych  

na rachunku bieżącym budżetu jednostki samorządu terytorialnego innych niż określone  

w art. 217 ust. 2 pkt 5 i 8 wyżej wymienionej ustawy, w tym wynikających z rozliczeń 

wyemitowanych papierów wartościowych, kredytów i pożyczek z lat ubiegłych w kwocie 

900 tys. zł. Informacje zawarte w projekcie uchwały budżetowej na 2024 rok  

i w materiałach informacyjnych oraz dane ujęte w wieloletniej prognozie finansowej 

wskazują na możliwość uzyskania przez jednostkę samorządu terytorialnego środków ze 

wskazanych źródeł w wysokości zapewniającej sfinansowanie założonego deficytu budżetu 

jednostki samorządu terytorialnego. Skład zastrzega, że w przypadku wystąpienia 

okoliczności nieprzewidzianych w przedłożonym projekcie, w tym niezrealizowania 

dochodów roku 2023 w wysokości przyjętego przewidywanego wykonania sytuacja 

finansowa jednostki samorządu terytorialnego może ulec zmianie i tym samym możliwości 

w zakresie finansowania deficytu budżetowego oraz zaciągnięcia planowanych nowych 

zobowiązań. Biorąc pod uwagę powyższe ustalenia, zaopiniowano jak w sentencji uchwały. 

Stosownie do przepisu art. 246 ust. 2 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach 

publicznych niniejsza opinia powinna zostać opublikowana przez jednostkę samorządu 

terytorialnego w terminie 7 dni od daty jej otrzymania od Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Katowicach na zasadach określonych w ustawie z dnia 6 września 2001 roku o dostępie 

do informacji publicznej. Od niniejszej uchwały przysługuje odwołanie do kolegium 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach w terminie 14 dni od dnia jej doręczenia. 

Podpisał przewodniczący Pierwszego Składu Orzekającego Tadeusz Stawowczyk. Dziękuję. 

 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Dziękuję bardzo. Zanim przegłosujemy uchwalenie budżetu proszę radnych o głosowanie 

w sprawie przyjęcia autopoprawki do projektu budżetu gminy Pawłowice na 2024 rok. 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, 

Andrzej Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

 

Przystępujemy wobec tego do podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy 

Pawłowice na 2024 rok. Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Gospodarki  

i Mienia Komunalnego 7 głosów za, 2 głosy wstrzymujące, Komisji Działalności Społecznej 

5 głosów za. Czy ktoś chciałby zabrać głos w tej sprawie? Nie widzę wobec tego proszę  

o przegłosowanie uchwały.  

 

Uchwała nr LIII/528/2023 w sprawie uchwalenia budżetu gminy Pawłowice  

na 2024 rok została podjęta 13 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 6  

do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (13) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Kamil 

Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Andrzej Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka 

 

Ad. 11 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej dla Gminnego Ośrodka 

Sportu w Pawłowicach na 2024 rok. Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji 

Gospodarki i Mienia Komunalnego, 8 głosów za, 1 przeciw oraz Komisji Działalności 

Społecznej, 5 głosów za. Czy ktoś chciałby zabrać głos w sprawie tej uchwały? Nie widzę, 

wobec tego proszę o przegłosowanie uchwały na tabletach.  
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Uchwała nr LIII/529/2023 w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej dla 

Gminnego Ośrodka Sportu w Pawłowicach na 2024 r. została podjęta 14 głosami 

za. Uchwała stanowi zał. nr 7 do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (14) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, 

Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

PRZECIW (1) Andrzej Szaweł 

 

Ad. 12 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pszczyńskiemu  

z przeznaczeniem na pokrycie kosztów funkcjonowania punktu kurierskiego Wydziału 

Komunikacji i Transportu Starostwa Powiatowego w Pszczynie w roku 2024. Projekt 

uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego 9 głosów za 

oraz Komisji Działalności Społecznej 5 głosów za. Czy ktoś chciałby zabrać głos? Nie widzę 

proszę wobec tego o przegłosowanie uchwały na tabletach.  

 

Uchwała nr LIII/530/2023 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Pszczyńskiemu z przeznaczeniem na pokrycie kosztów funkcjonowania punktu 

kurierskiego Wydziału Komunikacji i Transportu Starostwa Powiatowego  

w Pszczynie w roku 2024 została podjęta 15 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 

8 do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej 

Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

 

Ad. 13 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków za udzielony posiłek lub 

świadczenie rzeczowe w postaci produktów żywnościowych dla osób i rodzin objętych 

wieloletnim rządowym programem posiłek w szkole i w domu na lata 2024-2028. Projekt 

uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Działalności Społecznej 5 głosów za. Czy ktoś  

z radnych chce zabrać głos w tej sprawie? Nie widzę. Wobec tego proszę o przegłosowanie 

uchwały na tabletach.  

 

Uchwała nr LIII/531/2023 w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków za 

udzielony posiłek albo świadczenie rzeczowe w postaci produktów 

żywnościowych dla osób i rodzin objętych wieloletnim rządowym programem 

"Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028  została podjęta 15 głosami za. 

Uchwała stanowi zał. nr 9 do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej 

Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

 

Ad. 14 

Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego  

do przyznania świadczenia pieniężnego za zakup posiłku lub żywności dla osób i rodzin 

objętych wieloletnim rządowym programem posiłek w szkole i w domu na lata 2024-2028. 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Działalności Społecznej 5 głosów za. Czy 

ktoś z Państwa chce zabrać głos w tej sprawie? Nie widzę. Proszę wobec tego  

o przegłosowanie uchwały na tabletach.  

Uchwała nr LIII/532/2023 w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub 

żywności dla osób i rodzin objętych wieloletnim rządowym programem "Posiłek 

w szkole i w domu" na lata 2024-2028 została podjęta 15 głosami za. Uchwała 

stanowi zał. nr 10 do protokołu.  
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Wyniki imienne: 

ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej 

Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

 

Ad. 15 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy gminy Pawłowice na rok 2024 

z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami w rozumieniu przepisów ustawy  

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. Projekt uchwały uzyskał pozytywną 

opinię Komisji Działalności Społecznej 5 głosów za. Czy ktoś z Państwa chce zabrać głos  

w tej sprawie? Nie widzę, proszę wobec tego o przegłosowanie uchwały na tabletach.  

 

Uchwała nr LIII/533/2023 w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy 

Pawłowice na rok 2024 z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami  

w rozumieniu przepisów ustawy o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie” została podjęta 15 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 11  

do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej 

Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

 

Ad. 16 

Podjęcie uchwały w sprawie odstąpienia od sporządzenia zmian studium uwarunkowań  

i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Pawłowice. Projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego 9 głosów za, Komisji 

Działalności Społecznej 4 głosy za i 1 głos wstrzymujący. Czy ktoś chciałby zabrać głos  

w tej sprawie? Nie widzę. Proszę wobec tego o przegłosowanie uchwały na tabletach. 

 

Uchwała nr LIII/534/2023 w sprawie odstąpienia od sporządzenia zmiany 

studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 

Pawłowice została podjęta 13 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 12  

do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (13) Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof Gryckiewicz, Janusz 

Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej Szaweł, Karolina 

Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek 

PRZECIW (1) Grzegorz Cyrulik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Tomasz Żuchowski 

 

Ad. 17 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków sprzedaży nieruchomości 

gruntowych stanowiących własność gminy Pawłowice na rzecz ich użytkowników, 

wieczystych w ramach realizacji roszczenia. Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię 

Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego 9 głosów za, Komisji Działalności Społecznej  

4 głosy za, 1 głos wstrzymujący. Czy ktoś chciałby zabrać głos w tej sprawie? Nie widzę. 

Proszę o przegłosowanie uchwały na tabletach.  

 

Uchwała nr LIII/535/2023 w sprawie określenia szczegółowych warunków 

sprzedaży nieruchomości gruntowych, stanowiących własność Gminy Pawłowice, 

na rzecz ich użytkowników wieczystych, w ramach realizacji roszczenia  została 

podjęta 14 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 13 do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (14) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej Szaweł, 

Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Janusz Harazin 
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Ad. 18 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie części nieruchomości położonej 

na terenie sołectwa Osiedle Pawłowice. Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji 

Gospodarki i Mienia Komunalnego 7 głosów za, 2 głosy wstrzymujące oraz Komisji 

Działalności Społecznej 5 głosów za. Czy ktoś chce zabrać głos w tej sprawie? Nie widzę. 

 

Uchwała nr LIII/536/2023 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie części 

nieruchomości położonej na terenie sołectwa Osiedle Pawłowice została podjęta 

14 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 14 do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (14) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, 

Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Andrzej Szaweł 

 

Ad. 19 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości położonych  

w Pielgrzymowicach i Jarząbkowicach. Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji 

Gospodarki i Mienia Komunalnego 6 głosów za, 2 głosy wstrzymujące i 1 głos przeciw oraz 

Komisji Działalności Społecznej 3 głosy za, 2 głosy wstrzymujące. Czy ktoś chce zabrać 

głos w sprawie tej uchwały? Nie widzę, proszę wobec tego o przegłosowanie uchwały  

na tabletach.  

 

Uchwała nr LIII/537/2023 w sprawie wyrażenia zgody na zamianę 

nieruchomości położonych w Pielgrzymowicach i Jarząbkowicach została podjęta 

11 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 15 do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (11) Grzegorz Cyrulik, Zbigniew Dusza, Irena Grabowska, Krzysztof Gryckiewicz, Damian Herman, 

Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil 

Wawrzyczek 

PRZECIW (2) Dariusz Czakon, Piotr Fojcik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Janusz Harazin, Tomasz Żuchowski 

 

Ad. 20 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym 

kolejnych umów najmu i dzierżawy zawartych na czas oznaczony do trzech lat. Projekt 

uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego 9 głosów za, 

Komisji Działalności Społecznej 5 głosów za. Czy ktoś chce zabrać głos w tym temacie? Nie 

widzę. Proszę o przegłosowanie uchwały na tabletach.  

 

Uchwała nr LIII/538/2023 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie 

bezprzetargowym kolejnych umów najmu i dzierżawy zawartych na czas 

oznaczony do 3 lat została podjęta 15 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 16 do 

protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, 

Andrzej Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

 

Ad. 21 

Podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Pawłowice  

na 2024 rok. Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Gospodarki i Mienia 

Komunalnego 9 głosów za, Komisji Działalności Społecznej 5 głosów za. Czy ktoś chce 

zabrać głos w tej sprawie. Nie widzę proszę o przegłosowanie uchwały na tabletach.  

Uchwała nr LIII/539/2023 w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Pawłowice na 2024 rok  została podjęta 15 głosami za. Uchwała stanowi 

zał. nr 17 do protokołu.  
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Wyniki imienne: 

ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, 

Andrzej Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

 

Ad. 22 

Podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego Rady 

Gminy Pawłowice na 2024 rok. Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji 

Gospodarki i Mienia Komunalnego 9 głosów za, Komisji Działalności Społecznej 5 głosów 

za. Czy ktoś chce zabrać głos w tej sprawie? Nie widzę, proszę o przegłosowanie uchwały 

na tabletach.  

 

Uchwała nr LIII/540/2023 w sprawie planu pracy Komisji Gospodarki i Mienia 

Komunalnego Rady Gminy Pawłowice na 2024 rok została podjęta 15 głosami za. 

Uchwała stanowi zał. nr 18 do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, 

Andrzej Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

 

Ad. 23 

Podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Komisji Działalności Społecznej Rady Gminy 

Pawłowice na 2024 rok. Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Gospodarki  

i Mienia Komunalnego 9 głosów za, Komisji Działalności Społecznej 5 głosów za. Czy ktoś 

chce zabrać głos w tej sprawie? Nie widzę, proszę o przegłosowanie uchwały na tabletach.  

 

Uchwała nr LIII/541/2023 w sprawie planu pracy Komisji Działalności 

Społecznej Rady Gminy Pawłowice na 2024 rok została podjęta 15 głosami za. 

Uchwała stanowi zał. nr 19 do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, 

Andrzej Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

 

Ad. 24 

Podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji na 2024 rok. 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego  

9 głosów za, Komisji Działalności Społecznej 5 głosów za. Czy chce ktoś zabrać głos  

w sprawie tej uchwały? Nie widzę. Proszę o przegłosowanie uchwały na tabletach.  

 

Uchwała nr LIII/542/2023 w sprawie planu pracy Komisji Skarg, Wniosków  

i Petycji na 2024 rok została podjęta 15 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 20 

do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, 

Andrzej Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

 

Ad. 25 

Informacje Wójta i Przewodniczącej Rady Gminy. Proszę Pana Wójta. 

 

WÓJT GMINY PAWŁOWICE FRANCISZEK DZIENDZIEL 

Szanowni Państwo, drodzy mieszkańcy to ostatnia sesja w tym roku. Na początku chciałem 

podziękować wszystkim radnym za uchwalenie budżetu na 2024 rok jak i też wieloletniej 

prognozy finansowej. Mam nadzieję że ten budżet w ciągu roku może się zwiększyć  

o dodatkowe środki z zewnętrznych źródeł. Dla wszystkich tutaj na sali, wszystkich 

mieszkańców z okazji zbliżających się Świąt Bożego Narodzenia dużo zdrowia, radości, 

pomyślności, samych dobrych dni, spełnienia oczekiwań, marzeń, wspólnych spotkań przy 
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stole wigilijnym, rodzinnie ze znajomymi. Jeżeli coś by komuś nadbywało podzielić się  

z sąsiadem, z bliźnim, bo tych potrzebujących również mamy wiele. Takie spotkania  

z mieszkańcami, którym nie wystarcza na bieżące utrzymanie odbędą się jutro. OPS tutaj 

przygotował takie spotkanie dzisiaj z tymi, którzy są chorzy, co nieco im dolega się też 

odbyło, więc tu starajmy się wszyscy w okresie świątecznym wszystkim wspomagać. 

Natomiast na przyszły rok tego samego życzyć co było w tym roku, żeby klęski żywiołowe 

nas omijały, żeby wszystko się działo, żebyśmy mogli jako samorządowcy sprostać tym 

wszystkim zadaniom, które mieszkańcy oczekują przynajmniej w 99 procentach. 

Wszystkiego wiadomo, że nie da rady przy takim budżecie zadbać, zrobić. Natomiast tego 

wam wszystkim życzę, życzę również tutaj pracownikom Urzędu Gminy, naszych gminnych 

jednostek, których tu dzisiaj mamy obecnych na sali, wszystkiego, wszystkiego dobrego 

życzę. 

 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY PAWŁOWICE BOGUSŁAWA PIETREK 

Dziękuję bardzo. 

 

Ad. 26 

Wolne głosy i wnioski. Czy ktoś chciałby zabrać głos? Nie widzę, wobec tego drodzy 

Państwo zanim zakończymy obrady również chciałabym złożyć jak najlepsze życzenia w 

imieniu własnym, w imieniu Rady wszystkim mieszkańcom, wszystkim obecnym tutaj życzę 

pięknych świąt Bożego Narodzenia, dużo spokoju, wyjątkowego czasu spędzonego wśród 

najbliższych oraz wielu powodów do radości w nowym nadchodzącym roku, oby był lepszy, 

spokojniejszy. Życzę wszystkim Wam dużo zdrowia i dużo czasu, dużo czasu dla siebie, 

czasu dla rodziny. Życzę Wam wszystkiego najlepszego na ten nowy 2024 rok. I tym 

optymistycznym akcentem zamykam obrady 53 sesji Rady Gminy. Dziękuję Państwu. Do 

widzenia. 


